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SEJA ZIS
V Beogradu je bila pod predsed

stvom Mijalka Todoroviča, 15. ju
nija t. L seja Zveznega izvršnega 
sveta. Na seji so sprejeli nove os
nutke zakonov o združenju in po
slovnem sodelovanju v gospodar
stvu, organi aciji zdravstvene služ
be in v Visoki šoli političnih zna
nosti, nadalje spremembe v zakonu 
o stanovanjskih ter več drugih 
predpisov s področja gospodarstva.

POMOČ V BOLEZNI 
Ta teden je bilo v Beogradu za

sedanje Centralnega sveta Zveze 
sindikatov Jugoslavije. Obravnava
li so vprašanja zdravstvene zaščite

V torek 14. junija, sta zasedala na skupni seji oba zbora Obe. stili, so ugotovili defekte na cevo- 
Uudskega odbora Kočevje. Dnevni red je bil obširen, najpomemb- vodu, ki poteka v nekem kraju čez 
nv.ši pa sta bili prva in druga točka dnevnega reda. Odborniki so Rinzo Zaradi tega (da so lahko 
bili seznanjeni z ukrepi ljudskega odbora za preskrbo vode, ki je popravili cevovod) so morali vodo 
Postala v zadnjem času najaktualnejši problem. izpustiti Računali so da bo deze-valo, iter dl se tako napolnila
Preifrednik Sveta za komunalne obliki prispevkov Vodni skupnosti, struga; tega pa ni bilo. Govoril je

zadeve, tovariš Oberstar, je poro- 9 milijonov pa bo šlo iz sredstev, tudi o tem, da so zapornice slabe.
?aJ o problematiki vode v Kočevju ki so bila namenjena za gradnjo previsoke so za 35 cm in zato pre
ti1 'ukrepih za racionalno izkori- kopališča v Kočevju. Del sredstev visok vodostaj povzroča vlago v
sčanje pitne vode. Najprej je v bo dala Vodna skupnost, ostala okolici in druge nevšečnosti. _ ________________
kratkem obrazložil zgodovino ko- sredstva bodo dobili iz drugih vi- Predsednik tov. Benčina je pred- socialnega zavarovanja? Osnov- 
cevskega vodovoda, ki je star ze rov. lagal naj se poostri kontrola nad na misel je bila, da naš razvoj
nad 60 let. Pred vojno je bila po- Predsednik ObLO Drago Benci- racionalnim izkoriščanjem vode. ter j,, ie ne dober odnos do bolnika
raba vode veliko manjša, zato je na je podrobno poročal o ukrepih štab pri Obč. odboru SZDL naj bi temveč tudi pomoč zavarovancem
vodovod oziroma voda zadoščala za zagotovitev pitne vode. Storjeno takoj začel z mobilizacijo ljudi za pri reševanju njihovih osebnih in
za takratne potrebe. Minula vojna je bilo vse, da se oskrbi ljudem prostovoljno delo pri gradnji vodo- družin problemov za časa. bolezni 
je prizadejala vodovodnemu omrez- voda. Pri Občinskem odboru SZDL Voda. Posebna komisija pri ObLO, 
ju precejšnjo škodo. Po osvoboditvi je bil formiran poseben štab za or- katero sestavljajo predstavniki 
je postajalo vprašanje vode vedno ganizacijo prostovoljnih delovnih ObLO in organizacij, naj še naj
bolj problematično. Mesto se je brigad, ki bi sodelovale pri gradnji, prej ureja stvari glede vodovoda 
sirilo, rasla je industrija, v okolici vodovoda. Predvsem je važno, je na merodajnih mestih v Ljubljani, 
rnesta so zrasli objekti KOP — vse dejal med drugim tovariš pred- Slišali smo tudi naj »Komunala«
“° te zahtevalo več in več vode. sednik, da se letos začne z gradnjo takoj začne s čiščenjem struge 

Popravila obstoječih vodovodov vodovoda. Dodal je, da je vpra- Rinže. »Inštalacija« naj začne ta-
biso moglo bistveno reševati tega sanje pitne vode v glavnem re- k,0j z nabavo potrebnega materi-
fktualnega vprašanja. Problem po- seno, nastal pa je pereč problem ai,a za nov vodovod,
manjkanja, dobre vode se vleče sko- pomanjkanja vode za industrijo. Pri urejevanju teh vprašanj naj

Na otroškem igrišču v Gaju je vedno živahno. Potrebno bi bilo, da. 
igrišče dokončno uredijo in postavijo varstvo

Zahvala in priznanje krvodajalcem
V torek zvečer je bila v Šeško- ko smo začeli s krvjo onih, ki so ki so skrbeli za zdravje naših 1-ju- 

vem domu proslava krvodajalcev, preživeli vojne grozote, reševati di, nosilci te humane dejavnosti in 
Občinski odbor Rdečega križa je življenja neštetih ranjencev, ki so zvesti sodelavci tudi v prihodnje, 
s srebrnimi in eno zlato značko od- prelivali kri za svobodo, bolnikov, Po podelitvi značk je sl-ediil kul-,• Id UiUUI C V UUC fct; V 1C V V- pnu- vuuc "c* 1J rij uicjcvcvnju UV-il V^iaoauj H*wlvmi ah o v vnu, wwiimv/vi -*• i# 11 * 1 J'- *   

nJ^a leta pa osvoboditvi. Kljub Zastavil je tudi vprašanje, zakaj vodi vso skrb Vodna skupnost in likoval krvodajalce, ki so dali kri ki jih je vojna vihra prikrajšala turni program, v katerem so na- 
Ver?rorn ljudske oblasti, ki se je .ie bila izpuščena voda Rinže, kar naj o svojem delu dnevno obvešča že petkrat ali večkrat, oziroma za vsakdanji kruh. Kri je reševala stopili mladji pevci, recita torke, har-
Profo’0 anSažinala za rešitev tega ima danes za posledico pomanjka- ObLO. zlato značko za desetkrat dano kri, zdravje ljudem, ki so hoteli živeti, monikaši in tamburaši.
Poli' ^na’ smo še vedno na pol n;e industrijske vode. Odborniki so najprej sprejeli od- Na proslavi je govorila predsedni- delati in ustvarjati nov dom in z zlato značko ie bil odlikovan
5evL Da se vprašanje vode za Ko- V razpravi o pomanjkanju vode lok o racionalnem izkoriščanju ca komisije za krvodajalstvo vri srečno življenje v novi domovini. MIHA ŠTEFANČIČ, sekretar pod-
šti ir- re^> so začeli leta 1958 s sta najprej sodelovala dva odbor- pitne vode. Potem, ko so bili se- RK Draga Šercer, France Šilc pa Pn vsem tem ne moremo mimo jetja »Ključavničarstvo«. S srebr-
'’Mi.iami za gradnjo vodovoda pri mika iz Rudnika. Slišali smo, da znanjeni z načinom razpisa ljud- je podelil odlikovanja. dejstva, da je RK osrednja organi- no značko pa so bili odlikovani:

do]'1-1-1 <^>rha pri Blatih v Ribniški imajo na dnevnem kopu že doslej skega posojila za gradnjo vodovo- Tovarišica Šercerjeva je uvodo- zac-ija, ki organizira in vodi ljudi Pepca Novak, Kari Mikulič, Mirko
lni do Slovenske vasi. Od tu precej izgube, ker jim primanjkuje da, so soglasno odobrili razpis po- ma dejala, da praznujemo let-os v tem plemenitem poslanstvu. Kambič, Zvonimir Obrekar,' Ana

tekla voda po Kočevje.
cevovodu v vode in imajo zato pad proizvod- 

v io nalogo je prevzela nje. To stanje bo trajalo toliko časa,
vj ha skupnost Kočevje-Ribnica, dokler se ne bo spet napolnila s-tru- 
f \ 'e bila ustanovljena lansko- leto. ga Rinže.

gradnjo novega Zakaj je bilo potrebno izpustiti 
trajno’ rešil pre- vodo Rinže, je pojasnil tovariš

v nameravano 
Z^oda, ki bo ....
pre°°- v’ode za Kočevje, je bilo že Oberstar. Ko so Rnžo delno izpu 

‘Tcei narejenega,
0v=>riš Oberstar je potem gov-o-

$ u
' cinje vode. s pitno vodo so pre-

but.repih za racionalno izkori-

sojila, ki bi znašalo 25 milijonov 15, letnico krvodajalstva. 4. junija Tudi pri nas je bilo vedno več Škulj, Leopold Rožič, Milan Sti— 
din. 1945 v takrat komaj osvobojeni prostovoljnih krvodajalcev. Leta mec, Anton Grmovšek, vsi iz Ko-

V nadaljevanju seje so sprejeli domovini, so pri vojaški bolnišnici 1955, ko smo prvič začeli z mno- čevja. Jože Legami, Marija Kuk,
več odlokov ter tudi sprejeli sklep, v L ubijanj ustanovili prvo trans- žičnim odvzemom krvi, je bilo 526 Terezija Kuk, Ivan Jerman, Pep-
da gre podjetje »Klas« v izgradnji fu-ztisko postajo. krvodajalcev. To število je vsako ca Kočman, Api iz S-alke vasi. Min-
v likvidacijo. Ni mogoče s preprostimi beseda- leto raslo. Leta 1958 j,ih je bilo že ka Trpin iz Dolge vasi; Janez Am-

-r m; povedati njen takratni pomen, 1182. Porast beležimo tudi v zad- rožič iz Velikih Poljan; Ivan Lesar,
njih letih, vendar je bila kri od- Ivan Dolmin, oba iz Kočevske Re- 
vzeta manjšemu številu dajalcev, ke. Jože Kojek, Frančiška Rjavec, 
ker je razsajala gripa. oba iz Brega-. Angela šega iz Laz,

Pri odvzemu krvi srečamo znane Marija Taben. Fani Mrhar, France 
obraze ie prejšnjih let in s tem Mrhar, Peter Polajnar vsi iz Kofo- 
ugotavljamo, da so nekateri postali larjev. Ivan Novak, Miha Koželj in 
redni dajalci, njim pa se iz leta v Marija Kovač, vsi iz Konca vasi. 
leto pridružujejo novi. France Senekovič, Anton Kordiš,

Z zadovoljstvom ugotavljamo, da oba iz Mozlj-a. Karl Žlebič iz Pod-

Stari log - spomenik v naši borbi1 . ■ ■ — .t" vuuu OU pic-
o.vaJci preskrbljeni, težje pa je za 
industrijo, posebno za tisto, ki rabi 
veliko vode. ObLO je storil vse na 
merodajnih mestih, da se čimprej 
začne z gradnjo vodovoda Obrh-
Slovenska vas, š-e posebno pa se je ,.4: ,dan borcev za v ognju boja so pokale puške, Sedaj je pod upravo KOP Kočevje, naše zdravstvene ustanove še niso lesja, Jože Kalan iz Rudnika. Ma-
_ vzel, da bi v tem času dokler b , J. ' .°Y; mitraljezi-, bombe, gorel je dom, ki ima tam svoj kmetijski obrat, ostale nemočne nad bolnikom, ker rija Truman i,z Koprivnika, Karl
ne b° zgrajen vodovod, dobivali ™ tekle so solze otrok in mater, te- Pred vojno ie štela vas 124 hišnih bi mu ne mogli dati kri, da- bi, mu Mohor iz Slovenske vasi; Janez
Prebivalci zdravo, pitno vodo. P™”11 rvj ^ ™^ . kIa -ie kri — fašistični okupator številk. Po italijanski okupaciji je rešili življenje. To se ni zgodilo Hočevar, Anton Šercer, Josipina

Pred kratkim so bili v Kočevju, ™ »oja koso se oor-ui za na,s je neusmiljeno uničeval materialno bila v vasi fašistična postojanka, iz zato, ker je bilo vedno toliko da- šteh, vsi iz Stare cerkve. Aloiz Fer-
m«iniku in Stari cerkvi zbori vo- oiasroj,^ za zlvl>c“ie ijuui, ki je duo in žito silo naših narodov, da bi katere so dne 14. maja 1942 Ita- rovalcev, kolikor je bilo potreb- bežer. Janez Mikulič, oba- iz Slo-
vl2ey. na kateri,h so obravnavali tedal be tako daiec pred nami. Da- strl i-n. uničil duh naše ljudske re- lijani v velikem strahu pred parti- Uspehi,'ki, smo jih dosegli, nam venske vasi. Ana Beleej iz Livol-
^asanje vode m novega vodovo- ie zlvl.J.® J®’ katerega je volucije. Tega, ni nikoli dosegel, za-ni pobegnili v Kočevje. Potem je dajo vedno novih pobud za n-aše da, Franc Jakšič, Janez Nagode in 

volivci so dali nobudn. d-a se bilo prelito toliko krv-i, tu med na- Kljub težkim in velikim žrtvam je bila vas do

ne da bi
15. avgusta 1942. lete prihodnjen delo, ki nas še čaka. France Avsec, vsi iz Starega, trga.

, . . .. , • - ----- ... rokah kot os voh o- Naj bodo tisti, ki darujejo svojo
se morda tega rasla-dalje in se razvijala do osvo- j eno ozemlje, 15. avgusta so Itali- krk ki so vodili organizacijo službe, sti ta mo!

v v.. o U UClil |JUU UVJU f VI <a pv- • , v, ■ - , , v i * j w- __-__ ____ . ___ A w

Prinr6,Andsko posojilo. Ljudje so n11- VS1 uživamo njegove sadove in NOB in naša lju-dska revolucija v partizanskih rokah kot osvobo- Naj bodo tistii, ki darujejo svojo Vsem odlikovancem iskreno če- 
pravW tudi sami nrisroev ‘ "" " ' ’ua ni tudi sami prispevati, dobrine, u ^

a! se čimprej začne z gradnjo vo- zavedali, kako težki so Ml včasih bodi tv e in dalje do današnjih dni jani v Roški ofenzivi vas spet za-
P°i^a. dnevi tega boja. O svobodi, o živ- in 3e bo še v bodočnost, ki je pred vzeli in začeli s svojim zverinskim
.el°tna gradnja vodovoda bo Ijen-ju, ki klije, med nami, to zelo nami. pokol.iem.stala Predvidoma okrog 200 mili-■ - M. -uviaoma uKiog z-uu mm- radi pozabimo.

'din°V dinariev- Okrog 50 milijonov Spomnimo se samo nekaterih na- 
Li .Sr®dstev bi zbrali v občini, šib spominov iz let NOB in po- 

JUdsko posojilo naj hi znašalo vejmo naši mladini, kako težak je 
j. r0E! 25 milijonov, okrog 20 mili- bil boj za to, kar imamo danes»no-v naj bi -prispevala podjetja v mj in vsi naši delovni ljudje.

Ko so prišli v vas, so 
Te misli so zbrane iz razgovorov takoj pobrali vse ljudi in jih za- 

z ljudmi v Starem logu, kjer bo prit Zenske in otir-oke so dali sku- 
dne 4. julija odkritj-e spomenika naj, može in fante, katere so začeli 
padlim borcem za našo svobodo. takoj krvavo pretepati in mučiti, 

Stari log je delno obnovljena, v Pa skupaj. Po Starem logu je na- 
vojni do tal porušena kočevska vas. stal vik i-n krik mučenih ljudi. Iz

Živinorejska centra Ortnek - Karlovica
poslovna zveza Kočevje ima 

- ’Peškem in

® Najpomembnejši dogodek te- Oba državnika bosta proučila tudi 
dna je vsekakor obisk predsednika vprašanja s področja dvostranskih

SS/SSŽSeSS S £,rs.r“vllal°v °1”16"
zane. Tri dni t. j. od 15. do 18. ser na .oblsklu • V Adis Abebi se je v torek
avgusta so Italijani v skupinah vo- v X Pu\J}1 80 PrlPravil,i začela II. konferenca neodvisnih
dill izmučene in pretepene — zve- Predsedniku prijateljske dezeie m afriiških dežel. Konferenco je začel 
zane partizane in talce, katerim je njegovemu spremstvu svečan spre- etiopski cesar Halle Selasi-e. Zbo- 
s prstov kapljala kri, na vaško po- predied”lk re" rovan.ia se udeležujejo delegati in
kopališče, kje,- so jih neusmiljeno Pu^hk Tito s soprogo, pi edsedmk opazovalci iz 20 afriških dežel iz

zvezne ljudske skupščine Petar :podiročij- ki zastopajo nad 100 mi-
Stambolič, podpredsednik ZliS Ed- jijonov prebivalcev črne celine.

v nem zadost-ov-ala za njihove po- en hlev v kratkem dograjen, 
m karlovškem prcde-lu trebe. Karlovški del obrata ima 55 ha nabijali 74 trtroel ie obležalo nri

^ ‘hor-ejski obrat Ortndk-Karlo- Ko smo govorili o tem, koliko vseh površin zemlje, od teg-a je 44 pokopališkem zidu v mlaki krvi
Že Dofim i,e v Ortneku obrat bodo rediti živine, smo zvedeli, da hektarov travnikov. Povedati je Vse družine iz Starega, loga ra'en vard Kardeli in drugi voditelji ter Konferenca je za afriške narode, 
SjtiSR JSS5 K n*a,erlh' » -*«>» » odvlme :n necdviaie, ve-

hlev. jo tudi prostora v hlevih. Za za- t robno
lom rat v °rtne,ku je začel z de- četek je to dovo-lj. Namen Obrata ski-mii deli. Seveda bo to terjalo 'jjmJ moimf “ a’>'' svojemu gostu v čast predsednik
jjjj v lanskem letu. Začeli so- z je ta, da se tu vzreja kvalitetna precejšnje izdatke 
»ti -° ^vin0 — telii-cami. Danes plemenska živina sivorjave dolenj-
Velw*° že 13 krav, 42 telic, ki so ske pasme. Reči moramo, da so norejska centra v 
l6tln°ma vse visokobreje tn 5 te- pri tem dosegli že lepe uspehe. Karlovici vse p-ogoie 
^ ■y~ skratka samo mlado pie- V pogovoru z vodjo obrata smo razvoj. Precejšen del po,ti 
k. ®ko živino. Živino imajo v treh zvedeli, da

zamočvirjenih zato bo po- internacijo. Otroci so jokali za sv-o- Predsednika ste na slavnostnem llike@a pomena. 
Jhmprej začeti^z melioracij- jjmj očeti, žene in matei-e za- svo- A Bivšemu

terjalo jjmi možmi in sinovi.
Bivšemu predsedniku turške 

vlade Menderesu in predsedniku

^SSSL.av?; Stari log. M je 12. marca 1943. leta
Cas bež živi ten ie leče dalie republike Tito, izmenjala zdravici. ^
.H Tovariš Tito je v svoji zdravici ^^u,..bod? !cr^° „,SOd,h .X

l‘evih jim nudi vso pomoč smeri je že storjen ...

Ortneku ^ in pog0rel do kraja, se polagoma dvi- da na\.? voditelj/bivšega^režima In^o pod
uspesen ga v novo življenje. V njem se ^dzorstvom vojske. Obravmva bov tej

— dva- hleva sta v Ortneku, Poslovna zveza, zato sm-o prepri- 
Pa je na Lundip-v-em v Dol- čani da bodo dosegli z žiivino iznjiv Ra j-e na m 

ka Rodpoljan-ah
45 MILIJONOV 

ZA STANOVANJA

Argentinska vlada je zahte-^‘dobS^nwe’SfSljenS ^enše mnogi svetovni problemi
v nnvscm družbenem razvoju. ^ Predsednika ? bost-a^ v razgovorih vala od Izraela, da vrnejo vojnega

or~ n azipravljala o mednarodnem polo- zločinca Eichma-nna Argentini, n-je-
ju-1.1 v Starem logu žaju> 0 'razorožitvi, o vlogi. OZN. Sove ugrabitelje pa kaznujejo. Iz

raelci Eichamnna ne bodo vrnili 
~ in ga bodo sodili v Izraelu. Kakor

je znano, je omenjeni vojni zloči
nec kri-v smrti za milijon Zidov

Občinski odbor ZB Kočevje 
ganizira — 4.

AKTIVEN PRORAČUN

‘levih.
N-a

^Posl,

v bližiini Ortne- leta v leto večje uspehe.
i. Na obratu im-a-jp- traktor »Fer- V proračunu občine Ribnica je .

Vin- hlevih vlada vzoren red. Ž-i- guso-n«, ročno motorno koisilni-co in predvdeno, da bo znašal stano- večjo prireditev. Odkrit bo spome-
g a je doib-ro oskrbovana in ne- piuhalnlik za spravilo krme. Vsi ti vanjski sklad pri ObLO v letu 1960 m,k t^hitim partizanom in talcem,
Priri9^ Zaito nj nič čudnega, da stroji so jim v veliko pomoč. s-kupno nekaj nad 45 milijonov di- . se ohrani spomin na ta kraj,
ha eio okoliški živinorejci večkrat Pa še beseda o plačah. Uvedeno narjev. Največji del, in sicer 11 mi- k’ -,e ko* sP°menik iz naše borbe.
h;- ?gted živine, ki jo redijo v teh imajo akordni sistem dela. Ta- si- lijo-nov din, je namenjeno Stano- Nešteto je teh dogodkov po vsej Po zaključnem računu za leto med vojno.

stem bodo še izpopolnili in pošto- vanjski zadrugi Ribnica. Za indi- naši zemlji, katerih se bodo spo-rn- 1959 sc je v občinskem proračunu ® V Argentini je prišlo do upora
Ortneku so stalno pom-a- prešli na nagrajevanje po vi,dualne graditelje stanovanjskih nili naši bo-rci. Prav je, da to po- občine Kočevje zbralo nad 168 mi- v pokrajini San Louis, vodil pa ga

teit/Xene žtiri osebe — vodja ob- učinku. hiš pa i-e namenjeno 5,750.000 din. vedo našim otrok-om in našemu li.ionov dohodkov, izdatkov pa je je general Suvanon.i. Po krajšem
le„d m trije, ki krmijo živino. Po- V Karlovici ste pred dograditvi- ' mlademu rodu, ki. stopa- v življe- bilo 147 milijonov. Več dohodkov času s0 upor zadušili. Več upor-
^ais i a v pottrebi (v jo dva hleva, kjer bo orosi or a za NOVA POSTA V RIBNICI nje, da bodo' znali ceniti hoj svodih kot izdatkov je bilo nad 21 milijo- nikov so ujeli, nekateri pa so zbe-
fio j1 tolbnie tn podobno) prilož- 200 glav živine (vsak hlev za sto Lokacija za gradnjo novega po- očetov in mater, spoštovati in lju- nov. Ta denar so prenesli v ik’ad žali z letali v Čile.

p ° delovno sillo. glav). Tudi v Karlovici se bodo štnega poslopja v Ribnici je bila biti našo socialistično domovino, ki za komunalne potrebe družbenega
v qXv v času, ko smo se mudili baivi-li z vzrejo mlade plemenske že izvršena. Načrte za stavbo pri- nudi naši mlajši generaciji vse lep- standarda,
zelen i U' so PtipravW silažno, živine. Za nova hleva imajo že pravlja direkcija Pošte, Ljubija- še življenje.
prj_ ° ™°- Zvedeli smo, da- bodo preskrbljenih 50 komadov telic in na. Letos imajo predvideno za grad- Borci NOB, delovni ljudje v po- OTROCI RAZSTAVLJAJO — Trdsul II in III. Trisul II je 
^ilažnZv predvjdoma 250.000 kg bikca,, ki so sedaj na paši na Trav- njo pet milijonov dinarjev. Ker so detjih, delavnicah in ustanovah, Vabimo starše na razstavo otro- visok 6690 m, Trisul III pa je visok

Oh , rrn<j. ... ni Sori. Za začetek bo dovolj, po- sedanji prostori ribniške pošte v posebno pa mladina, obiščite 4. ju- ških izdtikov cicibančkov vrtca na 6170 m. Ekspedicija himalajcev, ki
30 ha —f-XS!!0 I®71 pa b°do postop;om-a nabavili neiprimernih prostorih, bi bilo prav, li ja Stari log, da boste videli kraj Rudniku. Razstava bo odprta dne j0 sestavljajo sami Slovenci, se

Jugoslovanska himalajska eks
pedicija je zavzela dva visoka vrha 
v najvišjem gorskem masivu sveta

od PMežn0 novo živino. Sedaj pripravljajo da bi gradnjo novega poštnega po- naše-težke in stavne zgodovine, ki 19. in 20. junija od 8. do" 18. ure. ^ Velikem' uspehu "vrača proti’ do-
w. Krmna baza bo v g-av- krmo za živino. Računajo, da bo slopja čim bolj pospešili. je kot spomenik naše NOB. Vrtec Rudnik movimi.je kot spomenik naše NOB. Vrtec Rudnik
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Seminar za sekretarje osnovnih organizacij
Ko je sekretar Občinskega ko

miteja v začetku govoril o na
činu dela osnovnih organizacij in 
občinskega komiteja, je dejal, da 
je bilo na plenumu komiteja v 
aprilu razprava o vlogi osnovne 
organizacije ZK. Ta plenum je Imel 
namen doseči, da hi vsebina dela 
osnovnih organizacij izhajala iz 
splošne politike ZKJ in pogojev, 
v katerih organizacije živijo in iz 
ocene svojih lastnih sil. Naloga te
ga seminarja je, da osveži takrat 
sprejete sklepe.

Okrepiti bo treba in postopoma 
dvigati življenjsko raven delovnih 

v

Občinski komite Zveze komunistov občine Kočevje je v petek sekretariat vnaprej pripraviti i* 
in soboto priredil dvodnevni seminar za člane občinskega komiteja Sa dati vsem članom. Sekretar 
ZK in sekretarje osnovnih organizacij Zveze komunistov. Prvi dan zaldjučku
je sekretar ObK Ludvik Golob imel referat o metodi dela osnov- dcerdi ka[j je bilo v razpravi do
ne organizacije. Sledila je razprava. Popoldan so si ogledali kmetijske brega in predlaga konkretne skle

pe.obrate na Mlaki in Livoldu ter lesno industrijski obrat. Drugi dan
je bil seminar v štirih skupinah; za osnovne organizacije industrije o^ni^^tfmorale 
in obrti, za terenske organizacije, za kmetijska posestva in za vaške 
organizacije. Dopoldne so se ponovno sestali na plenumu, obrav
navali finančno poslovanje osnovnih organizacij in se pogovorili o 
samem seminarju.

V Občinski komite ZKS so kooptirali Ivana Vesela, ki bo 
opravljal dolžnost organizacijskega sekretarja ObK ZKS Kočevje.

IM v skladu . s»JoMm na,«- k w« ko, are3llv0, u pPe- Ljudi« sl sami, združeni v komuni, dl«7
±strraSi.l2£S; m*. wj5ws«»jar% šaša v 5S««u*

in razpravljati o pripravljanju 
članov na sprejem v Zvezo In ne 
le o sprejemanju. Na območju 
vsake organizacije živijo mladi 
ljudje. Njihovo delo in življenje 
je treba spremljati in organizirano 
delati z njimi. Izkušeni člani naj

razmerju s storilnostjo posameznih Ko delo to konkretni položaj ska" sposobnost občine je izražena Same^ ^gosto "riha^o na
proizvajalcev. Nove investicije naj zahtevata še v9dno spremembe in v aktivnosti družbeno samouprav- sestanike PIŠ5ejo razne izgovore in
dosIžlnan°ajhitiejl gSd^irski u«° dapolnil'a' Komunisti morai° P0" nih organov, v delu Socialistične opravičila. Vsaka malenkost ne
nekTn s tem dvigXXda. Pri jasnjevati spremembe' M “ na" zveze, Zveze_komunistov in drugih more toti opravičilo. Partija je
, . , . ... , , . stale že v letošnjem družbenem organizacij. Skoro v vseh osnovnih prva, posebno pri višjih uslužbeo-
tem je treba vedeti, da so v delu pIanu postavljanje zahtev brez organizacijah je več komunistov, cih se opaža, da izostanke niti ne 
upravnega aparata podjetij se lju- gOsp0darske utemeljenosti komu- ki k nalogam pristopajo zelo odgo- opravičujejo. Čutijo se nekaj več.
dre, ki jim dclziViSKo s3mouipr3iv— * <• — ------• —±—i -———— tt.x- .jil — i_i i. -.v j al«! •*▼/-.141 ▼▼ t-»—* ? • • . —— .
1 j an je ni pogodu in skušajo na- nisti ne smejo postavljati. vorno. Včasih pa kljub dobri volji v Partiji nj višjih in nižjih. Vsi

Ko je tov. sekretar govoril o na- nimajo zaželjenega uspeha. Vzrok smo ena,ki in podrejeni demokra 
grajevanje prilagoditi svojim zah- daljnji decentralizaciji skladov, je temu je največkrat nepravilno iz- tičnemu centralizmu.'

HM ..... ...........* .-rti

tevam.
Na kongresu SZDL je bilo osvo-

poudaril, da je osvojeno načelo, da brana metoda dela.
o delitvi sredstev in njihovi uipo-

DViganje kvalitete dela komuni -
leno stališče o perspektivnem pla- raibi odi0či tisti_ M iih 'ustvari. To Tovariš Ludvik Golob je podrob- stov, ideološkega nivoja, je naj- 

neje govoril o programu dela Ob- važnejša naloga osnovnih organi-

Cas košnje je tu. Najprej je bilo potrebno pokositi deteljo in ker 
precej dežja, se mora sušiti v ostrvih

mra ju našega gospodarstva. Ko- nep0sredni proizvajalec. Komu- činskega komiteja in osnovnih or- zarij. V nobenem primeru ne more 
cevska občina ima pespetotivni niati prevzemajo veliko odgovor- ganizacij. Menil je, da programi imeti osnovna organizacija, ZK vo- 
progiam m je tudi obnova za do- nost, da pravilno razlagajo ta pro- nekaterih osnovnih organizacij niso dikte vloge, če so njeni člani na 
i?Can?__ n010^ Zveze komunistov. ces_ Uspešno bo to delo storjeno le, bili dobri in v njih je bilo preveč istem nivoju, kakor povprečni čla-
Ta plan ne smemo jemati kot za- če bodo to pravilno razumeli ko- splošnih načel. Program mora po- ni SZDL.

munisti v ljudskem odboru in nje- vedati, kaj komunisti hočemo, za- Od sposobnih

Obisk pri delavcih »Smreke" v Loškem potoku —
komunistov, od

„ to naj bo kon,kreten, prilagojen njihove* enotne akcije, od vključe-
kolektivih in drugih organizacijah, zahtevam kraja, podjetja in našim vanja vseh državljanov v proble- 

V nadaljevanju je dejal, da bo lastnim silam. me komune, je odvisno, kako bo
Na razumen način je sekretarjem urejeno življenje lijudi v občini, 

obrazložil, kako se morajo pripra- Trudimo se, da zgradimo še boljše 
viti in kako voditi sestanke osnov- življenje za srečo sedanjega inllSsra š-SsiSli ShemH illsg *———“•

v spomin, bolj jih razumeš... 'lesa (bukovine).« počutita pri delu. »Lahko bi bilo d- prihodnje pa bodo'še skladi
Bilo je pred dnevi, ko sem se V razgovoru z ljudmi sem zvedel, boli še,« dobim kratek odgovor. ' -

mudil v Loškem potoku in me je da je najpomembnejši v podjetju 
zanesla pot v obrate podjetja mizarska obrat. S 130 milijona
»Smreka« v Travniku. V mizar- vrednosti proizvodnje, kolikor jih razbral, da se ljudje, ki delajo, v 
skem obratu so brneli stroji, ob je ustvaril v preteklem letu je bil tem podjetju, živo interesirajo za

oddani občinam stanovanjski skla
di, v prihodnje pa bodo še skladi 

T , ., , . , zdravstva, socialnega zavarovanja,
Iz vsega, kar sem videl in slisal prosvete in investicijski skladi. V 

v pogovoru z ljudmi, sem lahko tem procesu bo gotovo vse bolj po-

RAZPRAVA PO REFERATU SEKRETARJA LUDVIKA GOLOBA

Nove naloge krajevnih odborov
stajala državna uprava strokovni Izčrpnemu referatu je sledila za kadre, socialnega zavarovanja

osebni Standard. Sredstva pa bodo vasi z okoliškimi zaselki. Volivcem 
ostala tam in se tam vlagala, kjer je treba prepustiti, da sami odlo- 

—1---- čijo, kje bodo imeli krajevne od-

njih* pa "so se* sklanjali hrbti de- na prvem mestu. V žagarskem ob- napredek svojega podjetja. Dobil ^n^dmžbtmim OTganom° °d8°" nik^obč-tie^RAGO^BENC IN A^°d skrfofTa* vsak^^žavljaM^meli
lavoev in delaivk. Videl sem veliko ratu si služi kruh 56 ljudi. Vred- sem vtis, da so ljudje tesno pove- javn; uslužbenci so plačani po Uvodoma je govoril o novem važno nalogo krajevni odbori. Ti
mladih obrazov, vendar so se kljub nost njihove proizvodnje v lan- žarni s svojim podjetjem, ki. daje pjajyinih razredih in neglede na perspektivnem načrtu za prihod- ne predstavljajo neke nižje organe
mladim letom obračali in ravnali s skem letu je znašala 80 milijonov, kruh njim in njihovim družinam, učinek njihovega dela. njih pet let. Osnovno načelo tega oblasti, temveč so vmesna vez med
stroji kot izkušenj delavci. Sodarski obrat zaposluje 16 ljudi, V razgovoru z ljudmi sem slišal Razvoj bo todl zahteval spre- plana bo še hitreje dvigati živ- Občinskim ljudskim odborom to

Obratovodja mizarskega obrata Imajo tudi obrat za destilacijo ete- odkrite besede tudi o nekaterih membe To bo verjetno daljši pro- ljenjsko raven in dati večji del državljani. Krajevni odbori naj
mi je najprej posredoval nekaj po- ričnih olj. pomanjkljivostih iz dela in življenja _ vendar je prav da se nanj narodnega dohodka za družbeni in bodo v večjih vaseh, ati v večji
datkov: Mizarski obrat zaposluje Pa še dva statistična podatka: v podjetju. Kritične besede so bile , ' , . ’
69 delavcev in delavk. Delajo v »Smreka« zaposluje 162 ljudi, od izrečene z željo, da se slabosti * Sred^§6e vse pozorhuou. ,= w- ........
treh izmenah. Izdelujejo pohištvo tega 57 žensk ^ j odpravijo. Končno pa priznajmo: čina_komuna od njene^p^sohnosti jih^usivariijo.
(mizice, stolčke in drugo) ter lesno Pot me vodi od enega obrata do Ali imamo idealno podjetje, kjer . odv,jisno življenje državljanov. Velik poudarek bo dan kmetij- bora To kar predstavlja stano-
galanterijo. Strojna oprema je do- drugega. Pridne roke hlite z delom, je vse v najtepšem redu? Takega ■ stvu. kajti z dobrimi in dovolj- van iška skupnost v mestu, naj bo
bra. V obratu imajo skupinske nor- Pogovor v mizarski mi pojasni med podjetja nil Kdor nožna začetek ----- -----------  — ni mi količinami kmetijskih in ži- naloga kraijevniih nrlihom,r OUvf1
me. drugim, da gredo njihovi izdelki v in razvojno pot »Smreke« mora roSTTNSKO POSLOPJE vinorejskih prozvodov največ pri- naj imajo od 9 do 15 članov to

Ivan Ruparčič, doma iz Reti j, je Ameriko, Anglijo, Holandijo. Pro- priznati, da je bil napravljen v uua spevamo k dobremu življenju vanje je treba izvoliti mladino to
mlad delavec. V podjetju je zapo- daiajo jih preko izvoznih podjetij, tem podjetju velik korak v raz- V izdelavi, je načrt za gradnjo jjudli. ženske. Napačno je, da so v kra-
slen tri leta. Povedal je, da je Zanimalo me je. kako je s pre- voju... Ustvarili so si bazo, ki bo večjega. gostinskega poslopja (re- v de]lU ljudske oblasti so sedaj jevnih odborih samo starejši to
polkvatificiran. Povprečni mesečni skrbo surovin — z lesom. Zvedel omogočila iz leta v leto hitrejši stavracije) v Ribnici. Z gradnjo naj „e yelike kompetence na občinah, »dobri gospodarji«,
zaslužek? »Okrog 11.500 din zaslu- sem, da so glede tega sedaj na napredek. bi predvidoma začeli v prihodnjem vendar ge v 0kwiru okrajnih ljud- Tovariš Benčina je nadalje go-

boljšem kot so hiti prot K. O. letu. gkjh odborov še steka precejšen del voril o stanovanjski skupnosti, i”
sredstev. V bodoče pa se bodo vsa menil, da naj stanovanjska skup-
ta sredstva zbirala v občini, kjer nost dela na območju, za katero

je bila izvoljena, med tem ko naj 
za varstvo otrok in druge potrebePrispevek k zdravljenju kmetijskih proizvajalcev jih ustvari-jo.

Slabost sedanjf a Planja Je v delavskih nasuto

žim mesečno«, mi je odgovoril.
Brnenje strojev je delalo tak 

hrušč, da nisva razumela drug 
drugega, zato sva šla za kratek 
čas iz obrata. Ivan Lavrič iz Trav-

lISHili SsSr ESšTŠSISSBe ssz s sss^ «ssst £ z sms. sssrs-s » % 'zz ^ 4«
mo re- zaposleni, dostikrat nastajajo ne- diranje zob, za zdravila, zdravstvo- stvenega zavarovanja zobnih in .

klamacije za nekatere izdelke jasnosti, pri 'katerih boleznih in na sredstva in sanitetni material, ustnih J-mleizni znhntehničnih in 'eKle v KOtevj
ne m^anikeT^Se"vedno*“iniamo re- zaposleni, dostikrat nastajajo ne- diranje zob, za zdravila, zdravstve- stvenega zavarovanja zobnih in čem *° vel'a tudi za nekallere

jasnosti, pri katerih boleznih in na sredstva in sanitetni material, —1 —
Nekdo bo moral odgovarjati za koliko mora bolnik še sam plačati, če ni to vračunano že v ceni za 
škodo, M jo utrpimo zaradi rekla- Kmetje so povsem oproščeni posamezen storitve, 
matij Na seji DS bom predlagal, plačevanja za zdravljenje teh bo- Ena četrtina dejanskih stroškov 
da se to vprašanje uredi tako, da lesni: akutna otroška ohromelost, (25 %) se plača pri splošnem m 
bodo tisti, ki so odgovorni za iz- Bangova bolezen, bolezen kala- specialnem ambulantnem zdravlje- 
delck, ki ni bil solidno izdelan, od- azar, četrta venerična bolezen, da- n ju sladkorne bolezni, 
govorni tudi po materialni plati, vica, gobavost, griža, kapavica, ko- 10 % se plača: porodniška pomoč 
Imamo skupinske norme, teko da lerai, koze, kuga, lues, malteška doma in v bolnišnici in zdravljenje 
zaslužimo skoro vsi enako. Ne vročica, mehki Cankar, milkaza, v zvezi z nosečnostjo ati porodom, 
strinjam se s tem, da zaslužita mrtvični krč. nalezljiva zlatenca, razen splava; zdravljenje v kate- 
ekoro isto delavec, ki je že dalj nalezljivo vnetje možganske mrene, rem koli zdravstvenem zavodu, č® 
časa v obratu in vzemimo dekle, ki oslovski kašelj, ošpice, paratifus. zbolijo za malarijo, mumpsom, 
je prišla v službo pred kratkim... pegavioa, porodna mrzlica, povrat- mikrosporijo, favusom, gripo, ka

stva za komunalne dejavnosti, 
- , „ . 1P1™ v AfK-eor.u medtem ko moralo za dejavnosti

ustnih bolezni, zobotehnačmh m namenjene prebivalstvu tudi ti da-
zoibno-protetičnih del, nadalje do V občini Kočevje je veliko go- ti svo^ prisncvek. 
ortopedskih pripomočkov, protez zdov, toda vsa. sredstva gozdnega Nekateri krajevni odbori so si 
ter do zdravljenja v naravnih sklada se sedaj zbirajo v okraju. niai§]ij sredstva iz raznih dejav- 

zdravitiiščih in dcrevališčih. To velja tudi za sredstva sklada noey- Kraj evru odbor v Mozlju
zbere precej denarja od peskokopa, 
krajevni odbor v Koprivniku pa 
se sploh ni zmenil za peskokop in 
ga je vsak, brez odškodnine izko
riščal.

Na eni zadnjih sej je Občinski V drugi skupini se plača pri 30 Tovariš predsednik je poudaril, 
ljudski odbor Kočevje sprejel od- tisoč osnove 14 % in pri nad 300 da morajo irheti tudi krajevni od
lok o uvedbi občinske doklade na tisoč 35 %. Vmes so še stopnje, ki b01[T svoje perspektivne plane, ki

tj- naj ravno tako temeljijo na lastnih

Občinska doklada

je prišla v siuzdo pr«, arauu.u... pesmica, porwma i«™, muuuepunau. ~~ dohodke od kmetijstva za leto 1960. se spremenijo vsakih 30 ati 50 ti- f»vnot
O nagrajevanju po učinku še m- na mrziUoa, rumena mrzlica, smr- dar se te bolezni pojavljajo v ob- Qdl()k dolo£„ da ^ bj ob5in_ « dohodnine V tel skupini so: zmožnostih.
mamo razčiščenih pojmov...« kavost, spalna bolezen, steklina, liki epidemije; zdravljenje duševne doklada na dohodke od kmetij Črni Dotok Koblarji Fara, Ko- Sekretarji osnovnih organizacij 

Res je, nagrajevanje po učinku šen, škrlatinka, trahom, trebušni bolezni, če bolnik nj nevaren za s^dticla^na doh«lke od toet«- Cmi dK°SovnL Pirče, so na kratico poročati o svojih
ali pravilnejše način kako bi pro- tifus, tulamenja, Vaitiova bolezen, okwriico; bohnčno zdravljenje otrok kataftrski dohodek Vse kata- Stara cerkev’ Željne in Podtabor. Problemih, se zanimali za progra-
drli v bistvo nagrajevanja po vramčn, prisad. v starosti do treh let m za oskrbo to razdeliene v tee f^+na te rosetaa lestvica za ob- me študija in političnega dela. V

Hiti SErrE WIMM
potožili, manjka človeka strokov- mlajše kot 18 let; Osnovno zdravstveno zaiwarova- PJi nad 300 tisoč davčne osnove, zou nsoc v . • beno življenje na vasi.
njaka ki bi znal stvari pravilno bolnično zdravljenje oseb, ki so nje obsega tudi prevoz z rešilnim V tej skupini so: k. o. Banja loka. Doklado morajo zavezanci plače- Nekatere osnovne organizacije 
zastaviti v socialnih ali prosvetnih zavodih, avtomobilom, kadar je tak prevoz Borovec, Bosljiva loka, Brezje, vati v gotovini m istočasno kot poznajo samo dve poti do dela s

Sedimo v obratni pisamici, Id se če zbolijo za katero koli boleznijo, potreben, in to: če gre za osebo, Briga, Bukova gora, Čepi je, Dol, redni davek. Isto veljajo za do- giani: sprejem in izključitev. Do-
s tiska sredi obratov. Z obrabo vodji Bolnično zdravljenje učencev in ki je zbolela za nalezljivo bolez- Draga, Hrib, Knežja tipa, Koče, klado olajšave kot za redno do- gaja se, da člane ZK že po nekaj
Carom, Knavsom in H acetona raz- študentov vseh šol, ki imajo brez- niljo in je zdravljenje v bolnišnici Kočevska Reka, Koprivnik, Ku- hodnino. mesecih izključijo, ne da hi z njimi
pravi jamo o problematiki nagraje- plačno oskrbo v internatih ati so obvezno; če gre za duševno bo- mrova vas, Kuželj, Mačkovec, Ma- občinska doklada za obrtnike ln delali in jih opozarjati na napake,
vanja poučinku. Vsa umetnost no- štipendisti, če zbolijo za katero leznijo in je bolnik nevaren za oko- la gora, Mozelj, Nemška loka, No- druge s samostojnimi poklici pa je zaradi katerih ne morejo hiti člani
vega načina, nagrajevanja je, da koli boleznijo; . ._ lico ter pri nevarnih poškodbah, vi lazi,_OsilnicEu Podstenice.^Pred- enaka lanski stopnji. Zveze komunistov.
se zmanjšajo proizvodnji stroški, zdravljenje v vseh zdravstvenih za katere so nujni zdravniški po- grad. Polom, Potiskavecv Rajhe- 
poveča proizvodnja, da ho blago zavodih, če se poškodujejo ali če šegi v bolnišnici. nav, Rajndol, Smuka, Spodnji log,
kvalitetnejše in da bo zato delavec zbolijo za katero koli boleznijo na Pri boleznih, katerih zdravljenje Stari breg, Suhor, Skrilj, Staloarji, 
prejel večje prejemke. O teh stva- športnih tekmah ali vajah; je brezplačno, je tudi mwoz brez- Trava, Vrh in Žurge,
reh razpravljajo na sejah delav- ambulantno zdravljenje raka; 
skega sveta, na sindikalnih sestan- ambulantno zdravljenje otrok do 
kih. Povedati so mi, da se učijo treh let starosti;
,;n da se bodo morali še bolj učiti. vse vrste zdravniške in babiške 
Manjka jim strokovnjakov. V je- pomoti, na domu v zveza z noseč- 
senl bo malo laže, ko bo prišel nostjo, če je obisk na domu po
od vojakov tehnik... Zapisujem si: trefoen, razen ob porodu;
»Potrebujemo dobrega tehničnega bolnično zdravljenje telesnih na- 
vodjo in komercialista...!« kaz; Iz Livolda gre vsak dan 50 ljudi Problem predstavljata dve javni z,a razs.n^v 44rte*7, raTracHe"^ ekonomskih enotah To

Govorimo o načrtih in drugem: obvezno cepljenje; na delo v Kočevje, pa tudi iz oko- izlivki, ki bi jih bilo treba urediti, nega doma ,vfl1 Prvotni nrlri/račun se je p^azalT za dobro in delo
»Letos je v načrtu podaljšanje mi- razkuževanje stanovanja zaradi liških vasi je precej delavcev — ali pa odstraniti. Urediti bi bilo teku) je znašal prvotni predračun J . , b
zareki delavk v dolžini 15 m. nalezljive bolezni. koristnikov ceste. Preurejena cesta treba tudi pokopališče. ^ gradbena m obrtniška dela) Partije je še boljše.
NoTlroitor bL) uporabili delno K stroškom za zdravljenje neka- jim bo zelo dobrodošla. , 6,316.000 din. Zaradi nekaterih ne- Razpravljali so fe o ob&n^
za delavnico delno pa za skLa- terih bolezni pa kmetijski zavaro- V teku je tudi preureditev ka- Za 500 dinarjev letne naročnine predvidenih obrtniških in delno konferenci SZDL ki bo te® 4,za aeiavmoo, aeino pa za ■ .... L... -— -j zagotovite redno sprejemanje gradbenih del pa se bodo stroški odkritju spomenika in proslavi

CESTA DO LIVOLDA
Vsekakor bo velika pridobitev za prebivalci ob mozeljski cesti. Pred- 

našo vas cesta, ki jo preurejujejo videvamo, da bomo z združenimi 
in jo bodo v kratkem asfaltirali, močmi tudi njim približali vodo. 
Iz Livolda gre vsak dan 50 ljudi Problem predstavljata dve javni

_*__ Tovariš iz Rudnika je govoril o
komodnosti in neskrbnosti neka- 

INDUSTRIJSKI TIR terih članov. Posamezniki skrbij0
V LIPOVCU samo za svoje koristi. Pri njih

Posestvo »Snežnik« predvideva imajo prav dobro organizacijo na 
gradnjo industrijskega tira v Li- dnevnem kopu. Ne čakajo meseč- 
povcu. Mogoče bi bilo prav, da bi nih sestankov. Ko se pojavi pro- 
pri gradnji sodelovala tudi KZ Do- blem, se sestanejo, četudi samo za 
lenja vas. deset minut in zadevo takoj rešijo-

Na kmetijsko gozdarskem joose- 
2 MILIJONA VEČ stvu so po izvolitvi obratnega ko-

Za razširitev zgradbe Zdravstve- mibeja ZK, postaviti, osno-vne orga'

dišče suhega lesa. V juliju bomo vanci prispevajo: nalizacije. Večina vaščanov Ima si
dobili gater za našo žago. Potreba po polovico (50 %) dejanskih vodo v stanovanjih. Izjeme so le »Novic« na svoj naslov! gradnje povečali za 1,926.000 din. julija v Starem logu.
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SESTANEK NA OBČINSKEMU LJUDSKEMU ODBORU

Dvanajst porotnikov Gostinstvu in turizmu več pomoči!
V SOBOTO, 18. JUNUA 1960 OB 20. URI V ŠESKOVEM DOMU Sestanek je bil sklican z name- 

... nora, da osvetli nekatere probleme
Da bi se ob koncu Gledališke se- poznamo tudi kot radijske, televi- dajmo se, da so redki primeri, ko s^anja jn raZvoja gostinstva in tu- 

Tone oddolžili tudi podeželju, se je zijske in filmske ustvarjalce: Ja- lahko na odru vidimo hkrati toll- rizma na 0bmočju občine. Pobudo 
Drama Slov. narodnega gledališča nez Cesar, Edvard Gregorin, Pavle ko naših najboljših igralcev! je dala tudi resolucija Ljudske 
odločila za turnejo po Dolenjski. Kovič, Maks Furijan, Ivan Jerman, Vstopnice si lahko nabavite v skupžčine LRS in sklepi sestanka 
Gostovanje se ie začelo 16. j-unija France Presetaik, Lojze Drenovec, predprodaji v trafiki pred cerkvijo, predsednikov ljudskih odborov pri 
s slavnostno otvoritveno predstavo Jože Zupan, Boris Kralj, Jurij na razpolago pa bodo tudi pri glied. qlo.
v Novem mestu, nato pa bodo Souček, Andrej Kurent in Alek- blagajni eno uro pred pričetkom To|variS Ocepek je najprej podal
vSj^kra^c1 Dolenjke, m«i njtoti ^tgra jezilo dramatična in gle- P”edstav' ' France Cankar E0®™' sob je bilo 240, danes 87, sob za zaposlenih‘v gostinstva V privat-

V ponedeljek, 13. junija, je Občinski ljudski odbor Kočevje 
skdcal širši sestanek z namenom, proučiti možnosti za razvoj turizma 
in gostinstva. Sestanku so prisostvovali gostinci, člani Sveta za go
spodarstvo pri ObLO, predstavniki turističnega društva in drugi. Na
vzoči so bili tudi France Drobež, predsednik Okrajne gostinske zbor
nice, Janez Pirnat, predsednik Okrajne turistične zveze Ljubljana, 
Lojze Jamnik, tajnik Okrajne gostinske zbornice in sekretar Občinske
ga komiteja ZKS. O problemih gostinstva in turizma v občini je imel 
daljši referat načelnik oddelka za gospodarstvo ObLO Stane Ocepek.

tudi Kočevje, in sicer v soboto, 18. daleč nima vtisa, da prisostvuje mori,, 7 današnjimi Taia 1988 ie 'T = T"- -- -- _
junija. Drama SNG bo nastopila z gledališki igri. Proti svoji volji NK »POŠTAR« REKA : NK KO- bilo na območju sedanje občine 121 MefvoTnTin^po lojnfL^le primer «£“]? bito zaprta zasebna
eno najbolj uspelih predstav svo- sodelu e v razpravi, ki se razvije CFVJE« 0 :5 (0 :1) gtitoj* danes jih ie 39 Gostinskih M d V°J O ‘ ,P“ T 3 ’' ■ ! •! P T, ’ ^ J Jt i«tiX
iega letošnjega repertoarja, z zna- mod dvanajstimi porotniki, ko .gre *** * * ^ moTS " * * SČS S' S KatC

Ob koncu aprila letos smo imeli l^gnemo je treba za ta poklic za- 
v občini: 2 gostinska podjetja, 7 mteresirati mlade ljudi na vasi m
gostišč v sestavu podjetij, 5 gostišč zasebnim gostiščem v upravičenih 

Dejavnost Avto-moto zveze Slo- imajo poravnano članarino za te- na pravila, 23 zasebnih gostiln in primerih dovoliti, da zaposlijo tujo
2 gostišči družbenih organizacij, delovno silo.

Informa- Zasebni sektor je po številu obra- Letos je posebna komisija P -

skih obratov pred vojno v raz- prenočišče 80 s 155 posteljami, da- nem gostinstvu je od 23 zaposle-mn«!., r» eenaeniimi T rvi r> 1flOQ in “ ___ ___ ... .. . .. , .. , <- — t___________

Sekcija lastnikov malih avtomobilov
menite igro ameriških dramatikov za odločitev: kriv-nekr.iv? Hočeš 
Regindda Rosca in Horsta Bud- nočeš pomaga tudi gledalec reše- 
iuhna: »Dvanajst porotnikov«. To vati vprašanja, ki se ari tem od
igra uvrščajo med najboljša dela ločanju vsiljujejo dvanajstim po-
sodobne ameriške dramatike. Sploš- rotnikom — dvanajstim različnim __
no človeška poslanica, ki izhaja iz značajem. Moč naših umetnikov pa venije preko svojih društev za- koče leto. 
njene osrednje misli, je enakovred- je tako velika, da bodo priklenili vzema iz leta v leto pomembnejše z izkaznico »Pomoč

zgode, zavarovanja itd. rih nr,etiinskih nhn-itih na 2B0 Ti in, s Slabimi sanitarnimi naprava-
Ciani AMD Kočevte hnrJn v »Nn ^ JosmnsKl11 ot)r . Da ,bu; . mi. Ti vlagajo sredstva samo v na- Člani Aiviu is-ocevje bodo v »No- obrati so čez mero izkoriščeni m ki ?ih Dredpisuieio upravni

vicah« obveščeni kdaj bodo laliko Zaradi tega trpi kvaliteta uslug in 'j Ne sklJbiio pa za moderni - v pisarni društva dvignili Izkaznice. o0,strežba Še posebne težave so s Nc sKroijo pa za mouer u
V« člani AMD K*,,« oztom, STm,£^=* dan £» S’™ **"■* 
lastniki malo litraznlh avtomobi- okoji 1300 delavcev na delo v me- qwij v družbenem sektorju
kISTSISu S 8,0 in bi bil° nujn°’ prefkrbetl j™ manjka denarta in so sredstva za 
vabila'za skupni sestanek, nakate- Spleta ' 1963” zgrajrn'S^brS turif™ inrpm hn v sklonu AMD ustanovite , ° L 7 ° ] L T * ’ rov tako majhna, da Kočevje sploh
ntmJkeHamT litjih S® %*?*?* ? ?400 še ni prišlo v poštev, V občinskem

GIBANJE PREBIVALSTVA 

LOŠKI POTOK

Danila in 
cerkvi 10

Hočevar Marija iz Pri 
dečka Stanislava.

VABILO
vi: wLf'tianft0 lek^ihH^0mn°: in, postregli ^bodo lahko s tisoč tib- proračunu so predvideni 4 milijoni.Umrl je Domjan Matija, kolar- reja 19. junija veliko vrtno ve- bdlov. Člani te sekcije bodo na rokj yggjj <jan_

Umrl je Rojec Franc, upokojenec ski mojster iz Brega pri Kočevju selico. Začetek bo ob 2. uri po- skupnih posvetovanjih dobili bre-
h Reti j 123, star 77 let.

VELIKE LAŠČE

8, star 33 let.
KINO

Poročila sta se: Prijatelj Janez, JADRAN, Kočevje, od 17. do 19. ^opkrni ;n mrzlimi jedilikmeto..star o=alec 12 Doljnih Kališč 2, 
valk • in Škulj Vida, kmeto- 
let 3 'Z Gornjih Kališč 4, stara 26

y DOLENJA VAS
r^i...Uuhljanski porodnišnici sta 
si lil," Lovšin Silva iz Dolenje va- 
„ , 19 — dečka Darija in Kos An- 

lca- učiteljica iz Dolenje vasi 97 
".dečka Bojana.
.../Hfla je Klun Frančiška, pre
ti21 toari ca jz Rakitnice 32, stara
81 let.

. KOSTEL
fintirir3a je Corel Neža, roj. Ce- 

^ki, gospodinja iz Novih sel 16, 
stato 84 let.

RIBNICA
V Ljubljani sta se poročila Pelc 

Franc, ključavničar iz Ribnice 44

junija ameriški barvni vistavi- bomo tudi peteiineke. 
sion film »Dejvi Croket m pi
rati«, 19. in 20. junija mehiški 
film »Rdeča Konga«, od 21. do 
23. junija ameriški barvni Vista

kar je občutno premalo glede na

»us sr; sjshss.’Asssrat ** s"*«-**
imeti redbami iz Prometnih predpisov. ^n.° 3443 sostov’ pd tega 254 4tu)lb: Prometa. Gostinska podjetja naj biTežave so s prostori za goste. V pavšaliziraM za nekaj let v naprej, 

uuujvčuuu - luun/iuuu WZ.11UU1 v 28 sob t3*10 da bi zbrali potrebna sred

ic • - klepanje in odpo EESZvFlSISn/v^ ™ Sa'n^M^tnemT^Pri ^Načelnik Stane Ocepek je podal Komisija ^lepanjejn ;edpo_- lahko nabavili m®dnarodna vram- SQ 4 sobe z g ležiščL še tehtne misli 0 turizmu. O tem
OGLAS

Prejeli bodo lahko vsa navodila o ,ltziLe 50 s Prostori za gi 
potovanju z motornim vozilom v d™*™ sektor)u imamo

V zadnjem letu je porastel pro- bomo obširneje poročali v prihod-

in Marn Francka, nameščenka Iz VELIKE LAŠČE: 18. in 19. junija 
Dan 23. i-i-i 1 ■■■

Rodile so: Kozina Frančiška, go
spodinja iz Hrovače 16 — deklico 
Nado.

V Ljubljani pa so rodile: Babič 
Ntarija, gospodinja iz Ribnice 247 

dečka Stanislava, Lovšin Anica, 
gospodinja iz Sušja 8 — dečka

vedovanje delovnega razmerja pri ška dovoljenja, triptile in kamete

^r&Nv rM«
SVOBODA, Rudnik: 18. in 19. ju- L MESTO POSLOVODJE v go- slavije, kakor tudi v inozemstvo, davka -- neravna vina in višji stinstva m turizma:

m j a ameriški barvni film »Med stllni pugied Kočevje, O vseh ostalih ugodnostih te sek- dohodki prebivalcev. Skupaj je go- ♦ Iz sredstev naj se letos prven-
nebom in zemljo«, 25. m 26. ju- 2 MESTO KLETARJA oziroma ciiie bodo interesenti podrobneje se- stmstvo imelo prometa za 241 mi- stveno uredijo gostilne: Pri Kmetu,
mja italijanski barvni film »Teo- skia<ii^nika. znanjeni na prvem skupnem po- lijonov, od tega 130 milijonov od Pri Kolodvoru in kavama »Zve-

_ . .. . .. . Pogoji za sprejem: svetu. Lastnikom malo litiražnih alkoholnih pijač, 60' milijonov od zda«.
RIBNICA: 18. m 19. j um ja jugo- poc^ i kvalificiran gostinski de- avtomobilov priporočamo, da se va- ^rane’ ^ milijonov od brezalko- ♦ Pri koci v Kostelu opraviti

slovanski film »Osumljeni«, 25. iavec z najmanj petletno prakso na bitom odzovejo v čimvečjem Ste- ho,lnih pi.ia;č, ostalo pa od blagov- popravila uredit, vrt s keglj.šcem 
m 26. junija ameriški cinema- vodilnem mestu. vito. To bo v korist predvsem njim mh m neblagovnih uslug m noči- m uredit, ter mark,rati pot do raz-
soopskl film »Ulica Frederik št. Pn» vi,aJificimn klotar 7 na,i- tamfm tev. Gostinstvo daje samo 2 % na- valm gradu.

mlnftrile^ prakso v MetLtw. Xje povemo, da ima društvo ro.dnega, dohodka, kar dokazuje da ♦ M* -gl ■^ mornost usta-
Osebni prejemki po tarifnem v načrtu nuditi usluge za prihodnje razvoj zaostaja v primerjavi z osta- novitve Počitniške skupnosti v ob-

leto svojim članom brezplačno ali ^ma panogami našega gospodar- cini, v katero naj se vključijo vsa
pa za minimalno odškodnino. stva čeprav promet narašča. lastniki oziroma interesenti za po-

CESTITKE Koristnost dejavnosti društva za V gostinstvu je zaposlenih 125 čitniške domove,
soviet*.; Vn " A' uSkrbnemu šefu Alojziju Majetiču svoje člane v tej smeri je nareko- oseb, od tega 96 žensk. Samo dva .„T ^ 'ocev''.u nai bl ustanovili
hot« 25 to^1 iz Ribnice čestita za njegov dvojni val nagel porast vozil pri članih sta visokokvalificirana, 36 pa je informativno pisarno.

" ] Ja JaPonski praznlk ^ mu vSe_ kar si sam društva, zato se je izkazala pri nekvalificiranih. Po mnenju govor- ♦ Tunsttacno društvo in gostin-
samih članih potreba za ustanovi- nika, kvalifikacijski sestav zadovo- ska podjetja naj pridobijo kar naj-
tev te sekcije. Ijuje, bolj pereč je starostni sestav več sob pri zasebnikih za preno

10«.

SODRAŽICA: 18. in 19. junija
ameriški barvni film »Ponos in 
strast«, 25. m 26. junija jugoslo- pravllmku' 
vanski film »H-8«.

?ošk: dr. Benčina Rozalija iz Ri- *“““
64 — deklico Alenko in De- PONIKVE: 23. junija italijanski

n-. Nežka, nameščenka iz Dole- 
d Laz0v — dečka Branka.

film »Žrtvovana dekleta«.
DOBREPOLJE: 18 .in 20. junija na-iboli žeU 

angleški barvni film »Smrt na Kolektiv »Vrtnarije«, Ribnica
cesti«, 22. junija italijanski film jv-. r • 
»Kahirijine noči«, 25. in 26. ju- •m bratp .^fJzetu
ni j a ameriški barvni film »Ju- ^hJO
naki šervudskega gozda«. domač!. »^ajsto pomlad

PREDGRAD

A KOČEVSKA REKA: ,= >19,1«.

film »Kabinjine noči«. Dobri in skrbni mami AiLoiziji
LOŠKI POTOK: 19. junija nemški petrovčič iz Potoka, želijo za njen 

barvni film »Ni prostora za div- dvojni praznik vse najboljše, po
je živali«, 26. junija ameriški sefono pa še mnogo zdravih let, 
film »Mojih šest kaznjencev«.. hvaležni hčerki z družinami.

*** Jožico.
Umrli sta: Hrovatin Pavla roj. 

gospodinja iz Cepeij 7, stara 
,u let in Bižal Ana, kmetovalka 
lz Predgrada 57, stara 77 let.

KOČEVJE
Poročili so se: Južnič Jože, mi- 

iz Kočevja, Črnomaljska c. 8, 
tor 25 let in Janežič Jožefa, de- 
avka iz Kočevja, Trg svobode 1, 
|tora 25 let, Murič Žika, šofer iz

niria ameriški barvni film »Ma
ščevalec iz Dallasa«, 25. in 26. 
junija francoski barvni film »Fo- 
lies Bergere«.

OSILNICA: 19. junija ameriški
film »Onstran v gozdu«.

PREDGRAD: 18. in 19. junija
poljski film »Resnični konec ve
like vojne«, 25. in 26. junija 
italijanski film »Izgubljeni čas«.

BROD NA KOLPI: 18. in 19. ju
nija ameriški film »Vohunski 
lov«, 25. in 26. junija švedski

LASTNIKI MALOLITRAŽNIH AVTOMOBILOV POZOR!
Avto-moto društvo Kočevje obvešča, da bo v četrtek 

dne 23. junija 1960 ob 18. uri v stranskih prostorih ho
tela Pugled prvi skupni sestanek lastnikov malolitražnih 
avtomobilov iz Kočevja in bližnje okolice!. Vabimo vse, 
da se sestanka udeležite v čim večjem številu.

AMD KOČEVJE

čevanje gostov.
♦ Poživiti propagandno turistič

no dejavnost in vzgojo prebival
stva v turističnem duhu.

+ Ustanoviti svet za turizem, 
gostinstvo in blagovni promet pri 
ObLO.

+ Čimprej pripraviti načrte za 
obrat družbene prehrane.

♦ Izdelati perspektivni petletni 
program razvoja turizma in gostin
stva v občini.

^^SaiElu'SuSSiS SMal: "***• no*k-
k vasi 30, stara 23- let, Šilc Franc, ZAHVALA
gf°iač iz Sajevca 26 in Trpin An- ob tragični izgubi našega nadvse 

to, trg. pomočnica iz Slovenske ijubljublljenega, predobrega moža-, 
Jto1 5, stara 24 let, Muhvič Vlado, očeta, sina, brata in strica 
»toar iz Koblarjev 9 in Muhvič
5®krija, delavka iz Livolda 32, sta- ANTONA TANKO

23 let, Benčina Anton iz Ko- se iskreno zahvaljujemo vsem, ki 
7?v.ia, Tomšičeva ul. 11, star 23 let so nam izrekli Ustmeno in pismeno 
, Možina Vera, uslužbenka iz Šal- sožalje. Zahvaljujemo se dr. An
ti® Vasi 10, stara 21 let (zakonsko doljšku in dr. Oraižmu za njihov 
to'6ze sta sklenila v Ljubljani), trud. Nadalje č. duhovščini, Anto- 

andeij Matija iz Kočevja, Tomši- nu Šobarju za občutene poslovalne 
Ul. 11, star 25 let in Poznič besede ob odprtem grobu, članom 

b®’anda, trg. pomočnica iz Ma- gasilskih društev, ki so ga v tako 
^hika 11, stara 22 let. lepem številu spremili na zadnji

ži/7 Ljubljani so rodile: Golob Jo- poti, Gozd. upravi Grčarice, vsem 
j ®a iz Kočevja, Trata 6 — dečka sotovarišem-voznikom in pokojni- 
j^tota, Henigman Nežka iz Ko- kovim prijateljem, posebno pa tiče Reška cesta 16 — dečka stim, ki so ga odnesli v zadnji dom,

dobrim sosedom, M so nam stali ob 
strani v težkih dneh in urah in 
vsem darovalcem vencev in cvetja.

Žalujoča in neutolažljiva žena z 
otroki, starši, brat z družino in 
ostalo sorodstvo.

tii.Zdaja 111 tlska Czp »Kočevski 
,7** v Kočevju. Urejuje uredni- 
IVr jxfbor. Odgovorni urednik 

Cetinski. Uredništvo in 
tikava v Kočevju, Ljubljanska 
=sta 14 a, telefon uredništva in 

"toave 3-89. Naročnina je 500 din, 
olletna 250 din in jo je treba 

lfwvlati v nabrej. Za inozemstvo 
W0 din oz, 3 ameriške dolar je. 

lekoči račun 600-713 pri Komu- 
_ 1-265

banki Ljubljana, podruž
nica za Kočevje

POZIV
K VLOŽITVI DAVČNIH PRIJAV ZA ODMERO 

DOHODNINE OD STAVB ZA LETO 1960
Davčne prijave morajo biti dostavljene tukajšnji 

upravi za dohodke v mesecu juniju 1960.
Lastnike stanovanjskih hiš iz območja občine Ko

čevje pozivamo, da vložijo davčne prijave o dohodkih od 
stavb za leto 1960. Davčni zavezanec za dohodnino od 
stavb je lastnik ali uživalec stavbe oziroma dela stavbe. 
O dohodkih, ki jih bo posamezen davčni zavezanec imel 
od stavbe v letu 1960 mora v zgoraj določenem roku 
vložiti davčno prijavo. Za dohodke od stavb se računa 
tudi Vrednost lastnega stanovanja.

Davčne prijave ni potreba vlagati za stavbe po vaseh 
in izven okoliša mest, toplic, kopališč ter klimatskih in 
turističnih krajev, ki izpolnjujejo minimalne higienske 
in gradbene pogoje za stanovanje ter kot take podlegajo 
obdavčitvi, vendar niso oddane v najem pli uporabo. 
Za take stavbe bo uprava za dohodke odmerila dohod
nino na podlagi drugih zbranih podatkov.

Tiskovine (davčne prijave) so na razpolago pri upra
vi za dohodke Občinskega ljudskega pdbora Kočevje.

Kdor ne vloži davčne prijave v določenem roku, 
plača kazen v višini 3 % od predpisanega davka, če pa 
prijave ne vloži niti na pismen poziv, pa 6 % predpisa
nega davka. UPRAVA ZA DOHODKE ObLO

KOČEVJE

PRODAM
Prodam dobro ohranjen motor 

BMW 250 ccm z 10.000 prevoženi
mi km. Informacije dobite v tra
fiki pri cerkvi v Kočevju._*__

Ugodno prodam kuhinjsko gre- 
denoo. Košir, Ljubljanska cesta 6, 
Kočevje.

Rudnik rjavega premoga Kočevje
V delovno razmerje sprejmemo VEČJE ŠTEVILO 

NEKVALIFICIRANE DELOVNE SILE. Reflektanti se 
lahko zglasijo na upravi podjetja — personalni oddelek — 
vsak dan od 8. do 12. ure.

Preskrba In ureditev okolice
Prisotni so povedali več konkret- Nekateri menijo, da združitev 

nih predlogov, M jih je treba ures- gostinskih podjetij ni bila koristna, 
ničiti, da bi se gostinstvo bolj ure- češ da se je s tem zavrla osebna 
diio in turizem hitreje razvijal. pobuda gostincev. Predsednik je

Gostinstvo in turizem se morata dejal, da ima združitev več dobrih 
razvijati v dveh smereh: v skrbi kot slabih strani, še predvsem zato 
za oddih delovnega človeka, da si ker se je le tako lahko uveljavilo 
ta v sprostitvi in naravi nabere delavsko samoupravljanje, zbere se 
novih delavnih moči, in močneje lahko več sredstev in večje pod- 
razviti tuiski turizem, ki lahko kot jetje lahko najame tudi kredite iz 
gospodarska panoga precej dopri- investicijskih posojil. Osebno pri
nese k dohodku občine in prebi- zadevnost gostincev pa je treba 
valstva. vzbuditi z nagrajevanjem po učin-

Predsednik občine je poudaril, da ku in prizadevnosti vsakega, 
je za turizem najprej treba dobro Predsednik Turistično-olepševal- 
vodo, urediti preskrbo z za živ- nega društva inž. Anton Zorc je v 
Ijenjsko potrebnimi artikli, pred- daljši razpravi povedal več zani- 
vsem zelenjavo, kruh in drugo, in mivih in stvarnih primerov, kako 
urediti kraje ter turistične točke, ne smemo in kako moramo delati, 
da bodo privlačni za tujce. Ne da se ta panoga hitreje razvije 
smemo se zanašati na veliko po- Večurna razprava je bila tako 
moč od drugod in misliti, da lahko pomembna, da jo ni mogoče strniti 
samo z velikimi investicijami po- v nekaj vrstic, prostor v tej šte- 
spešimo turizem. Brez odlašanja pa vititi pa nam ne dopušča širših 
mora vsako gostišče vedno imeti razglabljanj, zato bomo o razpravi 
poleg alkoholnih pijač še vse osta- inž. Zorca in tovarišev iz Ljub- 
le pijače ter mrzla in topla jedila, ljane poročali še v prihodnji šte- 
Ravno tako tudi prostor, kjer lah- vilbi našega lista, 
ko tujec primemo prenoči. -Me

NENADOMA JE PREMINUL

MATIJA DOMJAN
kotorski mojster

Dobrega in vestnega člana kolektiva bomo ohranili 
v trajnem spominu.

Kolektiv in sindikal. podružnica delavnice Breg
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plača vse?
jo, da se 'bodo okoristili na račun 
oibč:ne na podoben način kot je 
nameravala »hvaležna« hčerka na 
račun pokojne matere, so v hudi 
zmoti. Taki ljudje zaslužijo samo 
prezir!

KRATKI VESTI IZ LIVOLDA
Lansko leto smo adaptirati zgrad

bo za prosvetni dom z društveno 
sobo. Stavba še ni popolnoma pre
urejena. vendar že služi svojemu 
namenu. — * —

Pohvaliti moramo uspešno delo 
šolske zadruge. Le-ta deluje v okvi
ru krožkov kmetijske stroke.

V nedeljo k lovski koči v „Šobi"

Občina naj
Nekateri ljudje imamo res ne

nasitne apetite in želje, katere ni 
mogoče vskladiti z nobenimi me
rili. Imamo ljudi, ki vidijo v ob
čini zgolj molzno kravo, ki jo je 
treba molsti, dokler se da kaj stis
niti iz nje.

Povedali vam bomo kratko zgo
dbo iz ribniše doline, ki ilustrira 
primer, kako ie hotela neka žen
ska naprtiti občini precejšen ra
čun, ki ni imel nobene zveze s 
stvarnostjo.

Stara ženica je prejemala od ob
čine socialno podporo. Dnevi so se 
ji stekli in ie umrla. Po njeni smr
ti ie prišel v občino račun, kjer je 
bilo zapisano, da mora ObLO pla
čati poleg pogrebnih stroškov še 
za naslednje: Plačilo duhovniku, 
ki je opravil verski obred ob po
grebu, znesek za toliko in toliko 
maš, ki se bodo brale za pokojno 
ter račun hčerke pokojnice, v ka
terem zahteva od občine povračilo 
za več let nazaj, ko je stregla bol
ni materi!

Občina naj torej plača za vse. 
Ustavimo se samo pri zadnjem za
htevku, da o ostalih zahtevkih nit' 
ne govorimo, kaj si nekateri vse 
dovoljujejo. Za nego svoji lastni 
materi izstaviti račun občini zveni 
skoro neverjetno. Kaj bi bilo, če 
vsi otroci, ki skrbijo za svoje star
še (in brez pomoči občine) poši
ljali ob njihovi smrti račune na 
občino? Otroci so po zakonu dolžni 
skrbeti za svoje starše. Pa tudi ne
govati v primeru bolezni. Toliko 
čuta do svojih staršev M moral 
imeti vsak.

Seveda so račun z nemogočimi 
zahtevami zavrnili. Nai k tej zgo
dbi cl dodamo še tole: Vsi, ki meni-

O prizadevnih lovcih, članih 
Lovske družine Velike Poljane, 
smo v našem listu že poročali. V 
nedeljo, 19. junija, bodo lovci ome
njene lovske družina kronati svoje 
delo z otvoritvijo nove lovske ko
če v »Sobi.«. Uradni del otvoritve 
bo ob 2. uri popoldne, sicer pa bo 
ob novi lovski koči ves dan veselo. 
Tamkajšnji lovci so nam povedali, 
da pripravljajo za udeležence pro
slave vrsto lovskih specialitet, 
manjkalo ne bo tudi dobre vinske 
kapljice in'drugih dobrot na ljud
skem rajanju, ki bo pri novi koči.

Lovska koča je ena izmed naj- 
lepših daleč naokrog. V gradnjo 
koče so vložili tamkajšnji lovci 
veliko prostovoljnih delovnih ur. 
Na pomoč so priskočili tudi neka
teri drugi — z lesom in vožnjami. 
Iznajdljivi Lovski družini je uspelo 
dobiti tudi finančna sredstva. Po 
enoletnem delu je zrasla lovska 
koča, ki bo nudila varno zavetje 
lovcem in gozdarjem. Koča ima 
kuhinjo in prostor za ležišča. V 
njej bo lahko okrog lo stalnih le
žišč.

Nova lovska koča je zgrajena v 
idiličnem prostoru in lahko dostop
na. Od železniške postaje Žlebič je 
oddaljena kake 4 km.

Proslava v »Sobi« in otvoritev 
lovske koče v tem kraju bo ena

največjih lovskih proslav na na
šem^ predelu v tem letu. Lovska 
družina Velike Poljane vabi na 
svojo proslavo vse lovce iz sosed
njih lovskih družin in ostale prebi
valce, da pridejo v nedeljo 19. ju
nija v »Sobo«. 1

Do nezavesti je
Šestega junija popoldne je go

spodinjska pomočnica M. K. sede
la na vrtu in pazila na otroke dru
žine, pri katerih je v službi. Otroci 
vsega dvorišča so bili skupaj in 
se igrali. Verjetno je nastal med 
njimi nek nesporazum, kajti deček 
B. S. je začel metati v ostale otro
ke zemljo in .pesek, manjšemu fant
ku tudi za vrat.

M. K. je imela zraven sebe na 
odprtem športnem vozičku šest 
tednov staro punčko, na katero je 
tudi pazila. Ko je videla, da bi 
zemlja in pesek lahko priletela tudi 
v deklico in ji mogoče padla celo 
v oči, je vstala, stopila k razbori- 
temu fantku in ga opozorila, da se 
ne sme metat: zemlje v otroke. Pri 
tem ga je mimogrede udarila z ro
ko po zadnji plati in šla nazaj sedet 
k vozičku. Fantek, ki je že prej 
jokal, je planil v še hujši jok in 
tekel domov.

Koča pri Francetovi jami
V nedeljo 5. junija so imeli ribni

ški jamarji pri Francetovi jami le
po slovesnost v okviru proslav 50. 
letnice delovanja jamarskega dru
štva. Ob tej priliki je bilo odprto 
betonirano plesišče, ki so ga ja
marji zgraditi s prostovoljnim de
lom. Organizacijski sekretar Ofoč. 
komiteja Franc Debeljak je vzidal 
temeljni kamen za prvo jamarsko 
kočo v Sloveniji. Slovesnosti so se 
udeležili tudi sekretar Obč. komi
teja ZK Ivan Fajdiga, med gosti 
pa smo opazili tudi predsednika 
in podpredsednika ObLO Ločica 
dolina. Ob tej priliki je imel to
variš Debeljak krajši nagovor, v 
katerem je pohvalil nesebično delo 
jamarjev, ki poleg raziskovalnih 
akcij našega krasa odpirajo tudi 
novo vejo gospodarske dejavnosti — 
jamarski turizem. Isto je poudaril 
tudi zastopnik matičnega društva 
iz Ljubljane tov. Tomaž Planina, 
ki je še posebej pohvalil ribniško 
podružnico kot eno najbolj delav
nih v društvu.

Po slavnostnem delu so bili na 
vrsti obiski v Francetovo jamo. 
Vsak obiskovalec je dobil razgled
nico z žigom jame. V jami so za
beležiti lep obisk. Pa tudi razpolo
ženje na zabavi je bilo zelo pri
jetno.

Istega dne je bila tudi društvena 
akcija s pomočjo štirih jamarjev iz 
Ljubljane. Akcija ie bila v breznu 
pri tobakovi hruški. S seboj so 
vzeli preko 60 m lestvic, ki pa so 
bile prekratke. Kazalo je, da se 
brezno nadaljuje in so iz doseg- 
liive globine ocenili, da je globoko

nad 100m ter verjetno najgloblje 
brezno na Dolenjskem. To brezno 
bodo ponovno raziskali. Tovariši iz 
Ljubljane so obljubili potrebne re
kvizite. Verjetno bodo brezno pre
magali z vitlom. Z njim se je mo
goče spustiti do 100 m v globino.

Tako je minila zelo lepa ja
marska nedelja. Jamarji bodo skr
beli, da bodo mogoči vsako nedeljo 
obiski in eventuelne druge prire
ditve pri Francetovi jami. Ko bo 
dokončno zgrajena koča>, ki bo 
služila kot jamarsko zatočišče in 
izhodna točka k vsem znanim ja
mam na področju dosedaj skoro 
neznane Male gore, bodo lahko do
segli še večje uspehe in razviti ja
marski turizem do take višine, da 
bo nudil vsem spomina vreden 
obisk, jamarjem pa priznanje za 
njihovo delo.

V Ribnici bo v propagandne na
mene odprta tudi jamarska raz
stava, ki bo prenešena iz Narodne 
in univerzitetne knjižnice iz Ljub
ljane. S to razstavo se bomo tudi 
v Ribnici spoznali z velikim de
lom. ki ga je izvršilo društvo, saj 
so dosedaj raziskali že nad 2000 
kraških jam na področju Sloveni
je. Za vse jame so uredili katastre 
in vsako jamo, ki so jo raziskali, 
tudi registrirali.

Ribniški jamarji želijo, da bi 
opremljali njihovo delo in jim po
magali. Želijo, da bi se jim pri
ključilo Iše več novih članov. Nji
hova želja ie tudi, da bi tudi v 
ostalih kraljih organizirali podruž
nice jamarjev.

-ta

Čez nekaj časa se je pojavil pred' 
M. K. močan, velik moški, kate
rega ni poznala. Kmalu je zvedela, 
da je to M. §., ki je prišel zaradi 
svojega štiriletnega B. S. Po krat
kem razgovoru, v katerem je M. K. 
priznala, da je fantka res malo 
udarila in povedala zakaj, se je 
krepki možakar nenadoma sklonil 
nad sedeče dekle in jo krepko uda
ril po obrazu, nato pa so sledile 
klofute. Medtem. ji je začela 
teči kri iz nosu in je dekle brez 
odpora ležalo na tleh, jo je začel 
obdelovati s čevlji, kamor ie nadlo. 
Žena, ki je sedela v bližini in je 
prizor gledala, se je zbala, da ne 
bo tudi njo obdelal, zato je zbe
žala, kajti spomnila se je, da se je 
mož že nekajkrat zelo sflrovo ob
našal do žensk.

Otroci brez varstva so v hudem 
strahu pričakovali kai bo in jokali 
ojerog nje. Šele po klicanju tova
riša A. S., ki ie ves ta prizor tudi 
videl skozi okno v drugem nad
stropju, naj vendar že pusti dekle 
pri miru. saj io bo še ubil, če bo 
tako nadaljeval, je M. Š. odšel in 
pustil svojo žirtev na tleh. Žene iz 
hiše -o pritekle k dekletu na tleh, 
jo dvignile in odvedle v hišo. Za
radi krepkega sunka z nogo v že
lodec je spotoma vso vsebino želod
ca izbruhala. Bruhala je tudi kas
neje ponoči.

Žene protestiramo. Ali naj gle
damo, da sredi belega dne krepak 
možak pretepa dekle. Čez nekaj 
časa bo pretepel mene ali katero 
drugo, če se mu bo zazdelo. Ali 
naj tak človek še živi z nami pod 
isto streho, kjer nismo vame pred 
njegovo surovostjo. S svoiim de
janjem je dokazal, da ni dozorel

Anketa Kluba študentov Kočevske
Kako živiš tovariš? Pod tem na

slovom smo pred nekaj meseci ob
javili krajši sestavek o anketi o 
socialno ekonomskem stanju čla
nov Kluba študentov Kočevske. 
Ne le starše, ki imajo sinove ali 
hčere že na Univerzi, marveč mo
ra predvsem zanimati družbene in 
politične delavce na terenu, kako 
živijo študenti.

Kaj je pokazala anketa? Pred
vsem to, da s sedanjim stanjem ne 
moremo biti zadovoljni. Največja 
rak-rana so ravno štipendije. Po
vprečna štipendija znaša 6300 din. 
Takoj pa moramo pripomniti, da 
ne prejema štipendijo ena tretjina 
študentov z našega nodročja. Po
vprečni življenjski stroški znašajo 
9000 din. Nastane vprašanje, kako 
krijejo študentje razliko med šti
pendijo in stroški. Res je, nekate
rim štipendija skoro zadošča, to 
so predvsem tisti, ki se vozijo z 
vlakom, ali pa stanuiejo pri so
rodnikih. Kolegi, ki imajo maksi
malno višino štipendije, to se pravi

pretepel dekle
socialistični družbi, ki ženo spoštu
je in obsoja vsako nasilje nad njo. 
To dejanje je toliko bolj obsojanja 
vredno, ker s tem ni škodoval de
kletu samo momentalno. Doživela 
je pravi živčni šok, iz katerega si 
ne bo opomogla tako kmalu.

Razen tega: kdo bo nadomestil 
družini vestno, marljivo in pošteno 
gospodinjsko pomočnico? Nič čud
nega ne bo, če ne bo upala več 
živeti s tem človekom pod isto 
streho.

Vsa čast dekletu, ki je s svojim 
ravnanjem ščitila otroke, zaupa
ne ji v varstvo, zlasti malega do
jenčka v vozičku.

Dr. Rozalija Benčina, 
Ribnica 64

Novo igrišče

8000 din, že nekako ulovijo še kak 
tisočak, bodisi od doma, bodisi s 
honorarno zaposlitvijo. Toda tako 
visoko štipendijo imajo predvsem 
študenti zadnjih letnikov. Vse dru
gače stoji zadeva pri kolegih v pr
vem letniku. Teh niti roiovica ni
ma štipendije, pa še tisti, ki je 
ima, je zelo skromna. Tako ima 
kolega v prvem letniku ekonom
ske fakultete samo 4000 din šti
pendije, čeprav je zavezan za dvoj
no dobo študija.

Menda ni potrebno poudarjati, 
da taka pogodba oziroma taki oo- 
goii, ne ustrezajo zakonitim pred
pisom. Čudimo se le, da taka usta
nova. kot ie Komunalna banka v 
Ljubljani, ne premore pravnika, ali 
pa vsaj človeka, iti bi znal pogle
dati v Ur. list FLRJ, letnik 1958 
.Prav tako mnogi štipenditorji ne 
morejo razumeti, da se po pred
pisih iz junija 1958 otroški doda
tek več ne odšteva od štipendije. 
Tako ravna ObLO Kočevje, ki šti
pendira študentko germanistike s 
3000 din na mesec. Podoben pri
mer je tudi s študentko naravoslov
ne fakultete, ki io štipendira ObLO 
Ribnica. Ta prejme le 4500 din.

Vprašujemo se, zakaj se štipen
ditorji nočejo držati zakonitih 
predpisov? Niti daleč ni pošteno in 
ne zakonito, da podjetja in občine 
izrabljajo nevednost maturantov, 
ki pod silo razmer sprejemajo ka
kršnekoli pogoje. Menimo, da bo 
tu morala opomniti oziroma opo
zoriti štipenditorje socialno-eko
nomska komisija Kluba študentov 
Kočevske.

Najvišji življenjski stroški zna
šajo 11.000 din, a najnižji 3000 din. 
Ta razlika bi utegnila marsikoga 
spraviti v dvom glede resničnosti 
podatkov. Omeniti moramo, da za
dostuje 3000 din samo enemu štu
dentu. da pa jih 40' % rabi 11.000 
din na mesec, 30 % 10.000 din, a 
ostali od 6 do 10.000 din.

v Stari cerkvi

Zanimivo je, da se komaj štirje 
kolegi ukvarjajo s honorarnim de
lom, ostale pa vzdržujejo starši 
oziroma prispevajo starši k razliki 
med štipendijo in povprečnimi živ
ljenjskimi stroški.

Samo ena tretjina članov KŠK 
stanuje v študentovskih domovih, 
ostali pa privatno. Srečni so tisti, 
ki imajo sobico s posebnim vho
dom, ati pa stanujejo sami. Toda 
večina ie v slabem položaju. Ne
kateri se stiskalo v kuhinjah, hod
nikih, ati pa iih v eni sobi sta
nuje kar pet skupaj. Pravijo tudi, 
da ima tisti, ki, plača le do 2000 
din najemnine izredno srečo, kajti 
nekateri plačujejo celo po 4 tiso
čake.

Tudi glede hrane oziroma pod- 
hranjevanja je velik problem. Hra
na v menzah ni dovoli izdatna, a 
je tudi iz leta v leto dražja. Tisti, 
ki stanujejo v študentskih domo
vih. se hranijo v študentski menzi, 
ostali, ki stanujejo v privatnih 
stanovanjih, pa v veliki večini ob
iskujejo Ljudsko kuhinjo.

Poskušali smo vsaj približno po
kazati gmotne strani življenja na
ših študentov. Vendar moramo 
ugotoviti, da se v bistvu ne razli
kujejo od razmer ari kolegih iz 
ostalih krajev Slovenije. Bistvena 
razlika ie samo pri študentih teh
nike. Resnica je da imajo le redki 
študenti tehnike štipendije. To ve
lja predvsem za. prve letnike. Štu
dentje iz naših krajev pa so v ve
liki večini brez štipendije, ker to
varne oziroma podjetia. nudijo šti
pendije predvsem študentom do
mačega območia. Na Kočevskem 
pa kot vemo, večjih tovarn ni.

Enako kot študent ati študentka 
s Primorske. Prekmurja in drugod, 
tudii naš študent ali študentka, 
brž ko mesec prekorači 20 dni, 
vzame pero in oanir in piše: »Ma
ma (oče), pošlji mi tisočak, da bom 
imel(a) za vlak (kn;:-o. hrano)!«

Ivan Žužek

PREDGRAD
V nedeljo dne 12. junija smo 

imeli v Stari cerkvi proslavo ob 
otvoritvi igrišča.

Ze v začetku šolskega leta smo 
si zadali nalogo, da bomo do Ti
tovega rojstnega dne zgraditi šol
sko igrišče. V delo smo vložili 
mnogo truda. Nedeljo za nedeljo 
smo vozili od postaje leš in zemljo. 
Postavili smo dva, droga za od
bojko, za skoke na smo skopali 
jamo. Z Brega smo navozili žaga
nje in jamo zasuli.

Naš trud ni bil zaman. Imamo 
igrišče, kjer bomo odslej lahko te
lovadili in se igrali ter si tako kre
piti naše telo.

Načelnik pionirskega odreda je 
v nagovoru pozdravil vse občin
stvo, prav posebno pa prosvetnega

inšpektorja Janeza Knola. Nato se 
je vrstil pester spored. Pionirji 
so nastopali s petjem, prostimi va
jami, vajami z venčki, plesali na
rodna kola. Pionirji 1. razreda so 
se izkazali s tekom v vrečah. Ker 
nam je prvi telovadni nastop tako 
lepo uspel, se bomo odslej še z 
večjim veseljem oprijeti dela.

Naš telovadni nastop je privabil 
ve'iko število ljudi iz vseh naših 
vasi, ki so z o d obr Bivanjem stprem-
ljali naše uspehe. Ta dan je bil 
za nas lep praznik. Dokazali mo 
uspehe letošnjega šolskega leta, ki 
smo ga zaključili tudi z razstavo 
izdelkov tehničnega in likovnega 
pouka.

Fabjan Tone 
učenec 5. razr. osn. šole

Nenadoma nas je Zapustil v 39-letu starosti 
MIHELIČ FRANC

uslužbenec pri gradbenem podjetju »Gradbenik« Ribnica. 
Dobrega in marljivega uslužbenca bomo ohranili v naj
lepšem spominu.

UPRAVA PODJETJA »GRADBENIK« 
RIBNICA

SPOROČAMO ŽALOSTNO VEST, DA JE NENADOMA 
PREMINUL

MIHELIČ FRANC
član sindikalne podružnice in kolektiva »Gradbenik« 
Ribnica.

Zvestega tovariša in uslužbenca bomo ohranili v 
trajnem spominu.

SINDIKALNA PODRUŽNICA 
»GRADBENIK« RIBNICA

Gasilsko društvo v Predgradu je 
priredilo v nedeljo 5. junija vrtno 
veselico, na katero so prišli ljudje 
od blizu in daleč. Ob dobri po
strežbi in glasbi so se prav ime
nitno zabavali. Na veselični pro
stor je prišel tudi nek mladenič in 
streljal z zračno pištolo. Meril je 
orati svoji izvoljenki, zadel pa .ie 
v oko nekega plesalca. Izstrelek js 
fanta težje poškodoval, zato so ga 
morali z rešilnim avtomobilom od
peljati v bolnišnico. Mcpcdulca sc" 
varnostni organi aretirati in ga 
predali sodišču.

NENADNA SMRT
V ponedeljek dopoldne je nena

doma preminul MATIJA DOM
JAN, 33-letni tolarski mojster iz 
Brega pri Stari cerkvi. Kmalu P° 
zadnji vojni je prišel z mnogimi 
delavci iz Prekmurja in se zaposlil 
v delavnici na Bregu, kjer je delal 
13 let. Ni bilo mogoče verjeti, da 
je pridni in priljubljeni mojster 
tako nenadoma izdihnil. Kot že 
tolikokrat je tudi tega dne prišel 
ob 6. uri na delo. Dve url kasneje 
.'ie tožil, da mu je slabo in v pol
drugi uri je umrl.

Več let je bil član obratnega de
lavskega sveta, predsednik sindi
kalne podružnice, član upravnega 
odbora sindikata itd. V vaški or
ganizaciji Socialistine zveze je bil 
tajnik.

Ob prisotnosti vseh, ki so ga 
poznali in z njimi delali, ter so
rodniki, so ga v sredo popoldne po
kopati na pokopališču v Stari cer
kvi.
Veliko prezgodaj je zapustil nas 
vse, še posebno pa ženo z majhnim 
otrokom.

ZLOČINCI
2 posebne vrste
Zapisi vam bodo dali v dokumentirani obliki pogled na tragedijo 

naroda in stanu, ki je podlegel pritisku fašizma,. To, kar se je dogodilo 
zdravniškemu stanu v Nemčiji, je strašna ugotovitev dejstva, da, lahko 
pristanek ali celo molk pred antisemitizmom in ostalimi okrasi ra
sizma, da lahko poslušnost ali celo molk pred oskrumbo svete etike 
stanu in udinjanja zdravnika drugim ciljem ne pa v resnici za dobro
bit človeštva — pripelje do sramote in zločina, pri katerem je ves 
zdravniški stan v državi, v končni analizi štet za sokrivca.

*

Brigadni general vojske Združenih držav in šef Sveta za vojne 
zločine Telfocd Taylor je prispeval h knjigi »Zločinci posebne vrste« 
tele ugotovitve:

Konec leta 1946 je bilo 23 nemših obtožencev pripeljanih pred 
Sodišče za vojne zločince v Niimbergu. Dvajset od teh je bilo zdrav
nikov, ki so kot vladni, vojaški ali SS uradniki sedeli blizu vrha ali 
pa na samem vrhu zdravniške hierarhije Tretjega rajih a. Ostali trije 
so imeli administrativne položaje, ki pa so jih ozko povezati z medi
cinskimi vprašanji.

Obdolženi so bili obtoženi, da so krivi številnih surovosti in ne
verjetnih zločinov, vsi so delali uničevalne ali drugačne poskuse na 
ljudeh in opravljati druge zločinske perverznosti zdravniške obrti 
Sodišče je bilo znano pod imenom »Numberško zdravniško sodišče«, 
čeprav so njegove moralne in zakonske posledice daleč prešle meje 
medicine. V zapisih, ki jih boste brali, je zbran najpomembnejši del

dokumentarnih podatkov, ki so bili prikazani,, da bi podprti obtožbo.
Sodišče, ki je sodilo ta zdravniški primer, so sestavljali zastopniki 

štirih okupacijskih sil v Nemčiji. V skladu z zakonom, ki je znan kot 
»kontrolni zvezni zakon šti 10«, katerega naloga je bila »vzpostaviti 
enotno zakonsko osnovo v Nemčiji za preganjanje vojnih zločincev in 
osta ih podobnih krivcev«, so sodišče sestavljali: predsednik Vrhov
nega sodišča države Washington, Walter B. Beals, sodnik Vrhovnega 
sodišča države Florida, Harold L. Sebring in sodnik Pokrajinskega 
sodišča v 'Oklahomi Johnson T. Crawford. Pomožni sodnik je bil 
Victor C. Swearingen, prejšnji pomočnik javnega tožilca države 
Michigan. Obtožbo proti 23 obdolžencem sem pripravil, podpisal in 
predložil sodišču jaz kot šef Sveta za vojne zločince. Sodišče je pričelo 
z delom 8. decembra 1946. James Me Haney iz Lillte Rocka, Arkansas, 
je bil javni tožilec], številno osebje, ki je pomagalo obtožbi, sta 
vodila Me Haney in njegov prvi pomočnik Alexander G. Hardy iz 
Bostona iz države Massachusetts. Tako kot sodita pisca teh zapisov in 
kot bi bilo to jasno vsakomur, ki bi proučil vse gradivo s procesa, je 
bilo sojenje ob največjem spoštovanju prava (jurisprudence). Branilci 
so bili vestni in dostojanstveni ter so zagovarjali obtožence odločno in 
vešče.

■Obtožnica ni smela izpustiti iz vida velikih ciljev procesa. 
V uvodni izjavi je rečeno:

»Obdolženci so obtoženi zaradi umorov, mučenja in drugih su
rovosti, vodenih v imenu medicinske znanosti. Žrtev teh zločinov je 
na tisoče. Le majhen del teh še vedno živi; nekaj preživelih se bo 
pojavilo v tej dvorani, Večina pa je tistih nesrečnih žrtev, ki so bili 
takoj ubiti ali pa so umrli med mučenjem ...«

Odgovornost predstavnikov 'Združenih držav, kakor sodišča in 
tožilcev, je velika in neobičajna. Le-ti so dolžni ne samo do žrtev in 
roditeljev ter otrok žrtev, da bo izrečena krivcem pravična kazen, 
da bodo pravično zaslišani in obsojeni. Te odgovornosti zahtevamo od 
vsakega sodišča.. Dolžnosti, ki jih moramo izpolniti mi tukaj, pa so 
dosti večje.

Te velike obveze pa gredo do narodov in ras, ki so občutili stra
hoto teh zločinov. Prava kazen obdolžencev, ali celo drugih enako 
krivih, ne more nikdar zaceliti strašne rane, ki so jih prizadejali

nacisti tem nesrečnim narodom. Zanje je dosti bolj pomembno, da 
bodo ti neverjetni dogodki utrjeni javno in točno, tako da ne bo 
mogel nihče nikdar več posumiti, da niso resnični, da so le pravljica. 
Sodišče, ki zastopa druge države in glas človeštva, naj ožigosa ta 
barbarska dela in ideje.

Mi tukaj imamo poleg tega še druge neprijetnosti. Obdolženci na 
dbtoženiški klopi so obtoženi za umore. Vendar to ni le samo sojenje 
ubijalcem. Mi ne moremo biti zadovoljni, če samo dokažemo, da s o 
zločini bili in da so jih napravile določene osebe...«

»Naša sveta dolžnost do narodov vsega sveta .je, da pokažemo 
zakaj in kako so se zgodile te stvari. Mi smo dolžni, da z največjo 
jasnostjo objavimo ideje in motive, ki so pripeljati te obdolžence, da so 
postopali s svojimi človeškimi brati slabše kot z zverinami. Čudaške 
misli in popačenj pogledi, ki so pripeljali do teh divjaštev niiso mrtvi. 
Njih se ne da ubiti s silo orožja. One ne smejo postati rak, ki bi se 
širil v nedrjih človeštva. Biti morajo odstranjene in javnosti prika
zane. Zaradi tega imamo mi na tem procesu posebno odgovornost do 
vsega nemškega naroda...«

»... Ta primer je posebno jasen primer ne le za silno degradacijo 
nemške etike, do katere jo je pripeljal nacistični nauk, marveč tudi za 
nazadovanje zdravniške veščine in popačenja tehnike, ki so se je 
obdolženci lotevali. Nacisti so uspeli do neke mere prepričati ljudi 
po svetu, da je nacistični sistem, čeprav okruten, absolutno uspešen; 
čeprav divjaški, da je popolnoma znanstven; čeprav popolnoma zanika 
človeštvo, da je popolnoma sistematično zgrajen, tako, da »dovoljuje 
poskuse«. Dokazi, ki jih bo sodišče slišalo, bodo razblinili to bajko. 
Nacistične metode raziskovanja so neznanstvene, tehnika pa je bila
nesistematična.«

»Poskusi niso prispevali ničesar, kar bi lahko uporabilo civilizi
rano zdravstvo. Bilo je ugotovljeno, da bo fenol ali gazolin, vbrizgan 
v ožilje, zagotovo ubil človeka v eni minuti. To in še nekaj drugih 
,izsledkov’ je vse, kar spada v področje .thanathologije’. Brez dvorna 
se lahko nekaj teh novih metod uporabi povsod do zločincev in 50 
potemtakem brez dvoma lahko koristni v državi zločincev. Nekega 
napredka v metodologiji uničevanja ne moremo zanikati in po Him- 
lerjevem mnenju naj bi bila ta metodologija glavni namen.«


